
Kaçkar tırmanışı

Öğrenci görüşü
� Üniversitemizin spor tesis-

lerinden faydalanıyor musu-
nuz? 8. SAYFADA

TV A
� İşadamı Ali Taciroğlu TV A’ya
konuk oldu 4. SAYFADA
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İzlenim
� Kolomb’un zengin sahili

2. SAYFADA

Ç‹ZG‹M‹ZAH/Atila Özer

� Anadolu Üniversitesi Halkbilim Araştırmaları
Merkezi Topluluğu Klasik Türk Musikisi Saz Eserle-
ri, Rusya’nın Çaykovski Konservatuvarı’nın daveti

üzerine ve Anadolu Üniversitesi’nin desteği ile Kla-
sik Türk Müziği’ni ve Türk Müziği enstrümanlarını
tanıtmak için Moskova’ya gitti. 4. SAYFADA

� Prof. Dr. Nazmi Ulutak Rektör
Yardımcılığı görevine atandı.
Prof. Dr. Ulutak, Açıköğretim’den
Sorumlu Rektör Yardımcısı oldu.
Prof. Dr. Nazmi Ulutak, görev sü-
resi boyunca uzaktan öğretim ko-
nusundaki çalışmaları sorunsuz-
ca devam ettirmeyi istediğini söy-
ledi.

Üniversitemizde yeni atanan
dekan ve müdürler ise şu şekilde:

• Sosyal Bilimler Enstitüsü Mü-
dürlüğü’ne Prof. Dr. Ramazan
Geylan,

• İletişim Bilimleri Fakültesi
Dekanlığı görevine Prof. Dr. Nej-
det Atabek,

• İşletme Fakültesi Dekanlığı’na
Prof. Dr. Mehmet Necdet Timur,

• Engelliler Entegre Yüksekokulu
Müdürlüğü görevine Prof. Dr. Cem
Girgin yeniden,

• Atatürk İlkeleri ve İnkılap Tarihi
Araştırma ve Uygulama Merkezi Mü-
dürlüğü’ne Prof. Dr. İhsan Güneş ye-
niden,

• Devlet Konservatuvarı Mü-
dürlüğü görevine Prof. Dr. Yaşar
Hoşcan yeniden,

• Yeni açılan Yunusemre Mes-
lek Yüksekokulu Müdürlüğü gör-
evine Doç. Dr. Bülent Ergun,

• Açıköğretim Fakültesi Dekan
Yardımcılığı’na Yard. Doç. Dr. Elif
Toprak atandı. 3. SAYFADA

Prof. Dr.
Ulutak
Rektör
Yardımcısı

22 AĞustos Cuma

KAMPUSTE NELER VAR??

Konser

Anadolu Üniversitesi
50. Kuruluş Yılı Kutlama Konseri
Burak Tüzün (Orkestra Şefi)
Hülya Kazan (Soprano)
Erol İpekli (Seslendiren)
Gülsevin Doğanay (Koro Şefi)
Yer: İnönü-
İlçe Meydanı
Saat: 20:30
Anadolu Üniversitesi
Senfoni Orkestrası

Doğa Sporları Kulübü
Rize Kaçkar Dağı'na
Tırmanış Faaliyeti
(22-25 Ağustos tarihleri
arasında)
Yer: Rize-Kaçkar Dağı
Anadolu Üniversitesi
Doğa Sporları Kulübü

� Güzel Sanatlar Fakültesi Grafik Bölümü ve Kore
Tasarımcılar Birliği’nin ortaklaşa düzenlediği
Uluslararası Dijital Tasarım Sergisi, görkemli bir
törenle açıldı.

� Açılışta konuşan Rektör Prof. Dr. Fevzi Sürmeli, tek-
nolojinin tasarım alanındaki önemine değinirken, “Öğ-
rencilerimizi gelişmiş teknoloji ve düşünce tarzı ile yetiş-
tirmeye çalışıyoruz” dedi. 3. SAYFADA

Rusya’da Dede
Efendi nağmeleri

Tasarımda toplumu düşünmek
Konser

Anadolu Üniversitesi 50. Kuruluş
Yılı Kutlama Konseri
Taarruz Konseri
Yer: Afyonkarahisar/Kocatepe
Saat: 05:30
Anadolu Üniversitesi
Senfoni Orkestrası

26 AĞustos Salı

Rusya’da Dede
Efendi nağmeleri

� Andolu Senfoni Orkestrası ve Devlet Kon-
servatuvarı Çoksesli Korosu bir ilki gerçek-
leştirerek Eskişehir’in çevre il ve ilçelerinde
verdiği konserler ile 50. Yıl coşkusunu geniş
kitlelere yayıyor. 7. SAYFADA

ASO’yla 50. Yıl coşkusuASO’yla 50. Yıl coşkusu

� 50. Yıl kutlama-
ları kapsamınnda
Anadolu Senfoni Or-
kestrası’nın çevre il ve
ilçelerde düzenleyece-
ği konser sayısı:

Ödül
�Devlet Konservatuvarı öğren-
cisi Onurcan Çağatay ikincilik
ödülü aldı. 3. SAYFADA
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� Kısaca Kostarika
(Costa Rica)‘dan bahsetmek gere-
kirse; Kostarika başkenti San Jose
olan ve nüfusu 3 milyonun biraz
üzerinde olan 51.100 kilometre-
karelik yüzölçümüyle El Salva-
dor’dan sonra Orta Amerika’nın
ikinci küçük ülkesi. Kuzeybatısın-
da Nikaragua, güneydoğusunda
Panama, güneybatı ve batısında
Büyük Okyanus, doğusunda Ka-
raib Denizi var.

Kristof Kolomb, Karaib sahilleri
yakınındaki küçük bir adaya 18
Eylül 1502’de çıktığında, burada
bulunan altın yataklarından dola-
yı buraya, “Zengin Sahil” manası-
na gelen “Kosta Rika” adını verdi.
Ülkenin bugünkü yerlileri, on al-
tıncı asırda buraya Guatema-
la’dan göç etmiş olan İspanyollar-
dır. KOSTA RİKA Latin Ameri-
ka'nın, askeri, dolayısıyla ordusu
da olmayan tek ülkesi.
Karaib Denizi ile Büyük Okyanus

kıyıları arasındaki uzaklık 120 ile

265 km arasındadır.
Latin Amerika`nin en gözde

destinasyonlarından biri olan
Kosta Rika, hala aktif olan volka-
nik dağları, yağmur ormanları,
egzotik bitkileri, türünün son ör-
nekleri olan hayvanlardan olusan
vahşi hayatı ve muhteşem plajla-
rı ve belki de en önemlisi son de-
rece sıcak kanlı ve neşeli insanla-
rı ile görülmesi gereken bir ülke.
Ben yağmur mevsiminde orada
bulunduğum için ve aralıksız ya-

ğan müthiş yağmur yüzün-
den Arenal volkanı

ve Karaib denizi
kıyılarına gide-

m e d i m .
Ama baş-
kentte Na-

tional Jade
Museum, şe-
hir merke-
z i n d e k i
parklar ve
h e d i y e l i k
eşya mağa-
zaları ile
y e t i n m e k

zorunda
kaldım.

Araş. Gör.
Çağlar GENÇ

Küresel İş ve Finans Konferansı

� 28–31 Mayıs 2008 tarihleri arasında Kostarika’nın başkenti

San Jose’de The Institute for Business and Finance Research

(IBFR) (İş ve Finans araştırmaları Enstitüsü) tarafından gerçekleşti-

rilen The Global Conference on Business and Finance (Küresel İş

ve Finans Konferansı)’ına Using of the Guilt Appeal: How Do Con-

sumers Evaluate the Advertisements Which Include Guilt Appeal

adlı sunuşumla katıldım.

Kolomb’un zengin sahiliKolomb’un zengin sahili

Kostarika Latin
Amerika’nın en gözde
tatil mekanlarından biri

Kostarika’nın ilk yerlileri olan Pre Columbian
dönemi yerli maketlerinden görünüm

Başkent San Jose’de
İspanyollar’dan kalan bir kilise

�Anadolu Üniversitesi Yüzme Takı-
mı, bu yıl 7’ncisi düzenlenen Ulusal
Bursa Yüzme Şampiyonası’nda
ikinci olarak büyük bir başarıya im-
za attı. Bursa Fuarcılık Anonim Şir-
keti’nin koordinasyonunu gerçekleş-
tirdiği 7’nci ‘Ulusal Bursa Yüzme
Şampiyonası’na 6’ncı kez katılan
Anadolu Üniversitesi Yüzme Takımı,
erkek ve bayan kategorilerinin oldu-
ğu yarışmada önemli bir başarı elde
etti. 20 takımın ve 460 sporcunun
katıldığı yarışmada, hem erkeklerde
hem de bayanlarda ikinci olan Ana-
dolu Üniversitesi Yüzme Takımı, ge-
nel toplamda da ikinci olarak Ana-
dolu Üniversitesi’nin spor alanındaki
başarılarına bir yenisini daha ekledi.

Ödül yağmuru

Anadolu Üniversitesi Kapalı Yüz-
me Havuzu Müdürü Öğr. Gör. Ha-
luk Okur, elde edilen ikincilik hak-
kında şunları söyledi: “Anadolu Üni-
versitesi olarak sporcu sayımızın
fazla olması nedeniyle yarışmaya iki
takım halinde katıldık. Bu takımları-
mızdan daha kuvvetli olan birinci
takımımız Anadolu Üniversitesi
adıyla katıldı. Çünkü yarışma gereği
sadece tek isimle katılabiliyorduk.
İkinci takımımızın ismini de bu se-
ne süper lige çıkan Eskişehirsporu-
muz için Es Es Şimşekler olarak be-
lirledik. Anadolu Üniversitesi adıyla
katılan takımımız Kocaeli Yüzme
Kulübü’nün ardından ikinci olarak
müsabakaları tamamladı. Bayrak
takımları yine ikinci olarak müsaba-
kayı tamamladı. Bu müsabakalarda
iki birinciliğimiz, üç tane ikinciliği-
miz ve beş tane üçüncülüğümüz
var. Bunlar hatırı sayılır rakamlar. ”

Üstün dereceler

Okur, ayrıca yaptığı açıklamada,
Yüzme Takımı sporcularından De-
niz Güner’in olimpiyat derecesine
çok yaklaştığı için federasyon tara-
fından aday adayı kadrosuna çağrıl-
dığını, yine aynı takımdan Gizem
Öner isimli sporcunun da Multina-
tional, yani çok uluslu yüzme yarışı-
na ait baraja çok yaklaştığı için aday
adayı kadrosuna çağrıldığını ifade
etti. Okur, amaçlarının, kulübün alt
yapısını oluşturan genç yaştaki
sporcuları iyi bir şekilde yetiştirerek,
daha büyük başarılar elde etmek ve
Anadolu Üniversitesi’nin adını en iyi
yerlerde, en iyi şekilde temsil etmek
olduğunu söyledi.

Yüzmede
büyük başarı

Öğr. Gör.
Haluk Okur
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� Güzel Sanatlar Fakültesi Gra-
fik Bölümü ve Kore Tasarımcılar
Birliği’nin ortaklaşa düzenlediği
Uluslararası Dijital Tasarım Ser-
gisi, 13 Ağustos Çarşamba günü
Kütüphane Sergi Salonu’nda
açıldı.

“Yaşam ve Tasarımda Toplumu
Düşünmek” konulu serginin açılı-
şına Rektör Prof. Dr. Fevzi Sürme-
li, Rektör Yardımcısı Prof. Dr.
Ömer Zühtü Altan, Güzel Sanat-
lar Fakültesi Grafik Bölüm Başka-
nı Prof. T. Fikret Uçar ve KODDCO
Yönetim Kurulu üyeleri ve Ko-
re’den 20 tasarımcı katıldı.

Açılışta konuşan Prof. Dr. Fevzi
Sürmeli, teknolojinin tasarım ala-
nındaki önemine değinirken,
“Anadolu Üniversitesi olarak öğ-
rencilerimizi gelişmiş teknoloji ve
düşünce tarzı ile yetiştirmeye ça-
lışıyoruz. Çünkü biz de dünyada-
ki bütün ülkelerle birlikte ilerle-
mek istiyoruz” dedi.

Çağa uygun sergi

Organizasyon hakkında bilgi
veren Prof. Fikret Uçar ise Kore
Tasarımcılar Birliği ile birlikte bir
sergi ve katalog düzenlediklerini
ifade etti. Organizasyonda sekiz
ayrı ülkeden 140 sanatçının tasa-
rım işlerinin sergilendiğini kayde-
den Uçar, sergilenen bütün çalış-
maların online ortamda gerçek-
leştiğini söyledi. Prof. Uçar,şunla-
rı söyledi: “Sergilenen çalışmalar
dijital data olarak Kore’deki mer-
keze gönderildi. Buradaki tasa-
rımcılar tarafından baskıları ya-
pıldı ve sergilenir duruma getiril-
di.”

Katalogdaki bütün verilerin de
Kore’de düzenlendiğini belirten
Uçar, “Çağa uygun ilginç bir sergi
gerçekleştirdik. Bu çalışma ile öğ-
rencilerimiz ve üniversitedeki ta-
sarım kurumları için önemli bir
sürecin başladığını düşünüyo-
rum” dedi.

Sergide KODDCO Yönetim Kuru-
lu üyeleri tarafından Rektör Prof.
Dr. Fevzi Sürmeli ve Prof. Fikret
Uçar’a birer plaket sunuldu.

Sergi 27 Ağustos Çarşamba gü-
nüne kadar ilgilenenlerin izleni-
mine açık olacak.

Yaşam ve
tasarımda
toplumu
düşünmek

N�LÜFER KUTLU
� Anadolu Üniversitesi Devlet Kon-
servatuvarı Üfleme ve Vurma Çalgı-
larAnasanat Dalı Trompet Bölümü
3’üncü sınıf öğrencisi Onurcan Ça-
ğatay, Amerika’nın Chicago ken-
tinde bu yıl dördüncüsü düzenle-
nen “2008 Internatıonal Trumpet
Semineri” kapsamında düzenle-
nen yarışmaya katılarak, üniversi-
te öğrencileri kategorisinde ikinci-
lik ödülü aldı.

Grand Valley State Üniversitesi
Profesörü Richard Stoelzel tarafın-
dan organize edilen seminere;
Amerika, Çin ve Türkiye’den öğren-
ciler katıldı. 24 Temmuz’da başla-
yan ve iki gün süren seminerde öğ-
renciler toplam dört farklı kategori-
de yeteneklerini gsahnelediler.

AnadoluÜniversitesi’ninöğrenci-
lere her alanda kolaylık sağladığını

ve bu seminer için de maddi destek
verdiğini vurgulayan Çağatay, “Üni-
versitemizin sınırsız imkânlarından
yararlandım, bunun için de
kendimi şanslı hissediyo-
rum. Erden Bilgen’in öğren-
cisi olduğum için de çok
mutluyum. Yurtdışında ya-
pılan yarışmalar için zorun-
lu repertuar notalarını üni-
versitemizin kütüphane-
sinden sağlıyoruz. Bu an-
lamda da çoğu üniversite-
deolmayanbirolanağasa-
hibiz” dedi.

Trompet Semineri’ne
katılan isimlerden biri
olan Volkan Coşar da
Anadolu Üniversitesi’nin
eski mezunlarından. İki
yıl önce Trompet Bölü-
mü’nden mezun olan

Coşar aynı seminerde master öğ-
rencileri düzeyi kategorisinde ikin-
cilik ödülü aldı.

Onurcan Çağatay
Chicago’da düzenlenen
yarışmada, üniversite
öğrencileri kategorisinde
ikincilik ödülü
kazandı.

3

Trompet dalında ikincilik ödülü

� Eğitim Fakültesi yaptığı Erasmus an-
laşmalarına yenilerini ekledi. 13 Nobel
bilim ödülü bulunan Münih Ludwig
Maximillians Üniversitesi ile yapılan iş-
birliğidebuanlaşmalararasındayeralı-
yor.

Eğitim Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Yük-
sel Kocadoru, Münih Üniversitesi ile ön-
ceki yıllara dayanan işbirliği ve iletişim
sayesinde2008yılınınTemmuzayında
2013 yılına kadar sürecek olan bir Eras-
mus anlaşmasının imzalandığını belir-
terek, öncelikli olarak Özel Eğitim ala-
nında yapılan bu işbirliğinin diğer alan-
lardadayayılarakdevamedeceğinisöy-
ledi. Prof. Dr. Kocadoru, yapılan görüş-
meler sonucunda Almanya Freiburg
Üniversitesi,Köln,Münster,Kassel,Dort-
mundÜniversiteleri’ninyanısıra İspan-
ya’nın Sevilla Üniversitesi ile de işbirliği-
ni pekiştirdiklerini dile getirdi.

Amaçlarının Avrupa’nın en köklü ve
öncüüniversiteleri ile işbirliğinegiderek
öğrenci ve öğretim elemanı değişimini
en üst seviyeye çıkarmak olduğunu
kaydeden Prof. Dr. Yüksel Kocadoru,
hem Anadolu Üniversitesi kültürünü
yurtdışına aktaracaklarını hem de ora-
dan elde edilen bilgi ve deneyim saye-
sindeküreseldünyanınbilgivedeğişim
sürecinden kopmayacaklarını söyledi.

Erasmus
işbirliğinde
ortak çalışma

Üniversitemizde yeni atamalar

BURCU DURMUŞOĞLU
� Anadolu Üniversitesi’nde 2007-
2008 dönemi Mart ayında eğitimi-
ne başlayan ve Doç. Dr. Uğur Sak’ın

kuruculuğunu
yaptığı Üstün

Yetenekliler
Eğitim Progra-
mı (ÜYEP) kap-

samında ger-
çekleşti-

rilen
yaz

dönemi programı sona erdi.
Eğitim Fakültesi Dekan Yardım-

cısı ve Üstün Zekalılar Eğitimi Ana
Bilim Dalı Başkanı olan Doç. Dr.
Uğur Sak, yaz döneminin çok yo-
ğun ama bir o kadar verimli geçti-
ğini belirtti.

Doç. Dr. Sak, Milli Eğitim Bakanlı-
ğı’nca düzenlenen SBS’de (Seviye
Belirleme Sınavı) ÜYEP öğrencileri-
nin çok iyi bir performans göster-
diklerini de vurguladı.

ÜYEP güz döneminin Ekim ayın-
da başlayacağını belirten Sak, 3 ay
sürecek olan eğitimde öğrencilerin
çeşitli projeler üreteceğini belirtti.

Yaz döneminde tasarlanmaya baş-
layan kimya ve fizik alanındaki pro-
jelerin güz döneminde hayata geçi-
rileceğini vurgulayan Doç. Dr. Sak;
“Projeler çok büyük çapta olmaya-
bilir ancak bu çalışmalar öğrencile-
re büyük katkı sağlayacaktır” dedi.

Bahar Dönemi’nde ise yeni öğ-
renciler alacaklarını dile getiren,
Doç. Dr. Uğur Sak, 2008 Güz Döne-
mi sonunda kayıt duyurularının ya-
pılacağını söyledi. Tüm Türkiye’den
öğrenci kabul ettiklerinin altını çi-
zen Sak, www.uyep.anadolu.edu.tr
adresinden her türlü bilgiye ulaşıla-
bileceğini sözlerine ekledi.

Üstün yetenekli öğrenciler aranıyor

Doç. Dr. Uğur Sak

Prof. Dr.
Yüksel Kocadoru

MEVLÜT DEM�RC�OĞLU/
ŞEYDA DALGIÇ
�Yükseköğretim Kurulu (YÖK) tarafın-
dan Yürütme Kurulu üyeliğine atanan
ve Rektör Yardımcılığı görevinden ay-
rılan Prof. Dr. Ali Ekrem Özkul’un yeri-
ne Prof. Dr. Nazmi Ulutak Rektör Yar-
dımcılığı görevine atandı. Rektör Prof.
Dr. Fevzi Sürmeli, beş yıldır Açıköğre-
tim Fakültesi Dekanlığı görevini yürü-
ten Prof. Nazmi Ulutak’ı AÖF’den So-

rumlu Rektör Yar-
dımcısı ola-

rak atadı.
Prof.

Dr. Ulu-
tak, 11
Ağus-
tos’ta
yeni

görevi

ne başladı.

Ulutak’ın Açıklaması

Prof. Dr. Ulutak, görev süresince
uzaktan öğretim konusundaki çalış-
maları sorunsuzcadevamettirmeyi is-
tediğini dile getirdi.

Kurumun ekip olarak iş yapmayı
öğrenmiş bir kültüre sahip olduğunu
belirtenProf.Dr.NazmiUlutak,özellik-
le uzaktan öğretimde görev yapan
tümarkadaşlarınbuekipruhunupro-
jeler bazında çok iyi yaşattıklarını söy-
ledi. Prof. Dr. Ulutak, ekip çalışmasının
hızla devam etmesi halinde Anadolu
Üniversitesi’nin Türkiye’de ve Dün-
ya’da uzaktan öğretimi gerçekten “ya-
şam boyu” öğrenme kavramıyla ört-
üştürür hale getireceğini vurguladı.

Uzaktan öğretimin gelişiminin tüm
birimlerin çabasıyla gerçekleşeceğini
de ifade eden Prof. Dr. Nazmi Ulutak,
“Burada çalışan herkes Açıköğretim’in
ne yaptığını, üniversiteye ne kattığını
biliyor. Bu nedenle elimizdeki prog-
ramların dışında yeni programlar üre-
tebilmek hepimizin gayretiyle olacak.
Mühendislik Mimarlık Fakültesi’nden
tutun, Sağlık Bilimleri Enstitüsü’ne ka-
dar çok geniş bir yelpaze içinde herke-

sin buraya katkı vereceği, bilgi verece-
ği, içerik yoğurabileceği bir ortamda
çalışmayadevametmeyiumuyorum”
dedi.

Yeni Atamalar

RektörProf.Dr.FevziSürmeli, rektör
yardımcılığı görevine Prof. Dr. Nazmi
Ulutak’ıatarken,görevsüresidolanba-
zıbirimvemerkezlerinyeniyöneticile-
rini de atadı.

Üniversitemizde yeni atanan
dekan ve müdürler ise şu şekil-
de:

• Sosyal Bilimler Enstitüsü
Müdürlüğü’ne Prof. Dr. Ramazan
Geylan,

• İletişim Bilimleri Fakültesi
Dekanlığı görevine Prof. Dr. Nej-
det Atabek,

• İşletme Fakültesi Dekanlığı’na
Prof. Dr. Mehmet Necdet Timur,

• Engelliler Entegre Yüksekoku-
lu Müdürlüğü görevine Prof. Dr.
Cem Girgin yeniden,

• Atatürk İlkeleri ve İnkılap Tarihi
Araştırma ve Uygulama Merkezi
Müdürlüğü’ne Prof. Dr. İhsan Güneş
yeniden,

• Devlet Konservatuvarı Müdürlü-

ğü görevine Prof. Dr. Yaşar Hoşcan
yeniden,

• Yeni açılan Yunusemre Mes-
lek Yüksekokulu Müdürlüğü gör-
evine Doç. Dr. Bülent Ergun,

• Açıköğretim Fakültesi Dekan
Yardımcılığı’na Yard. Doç. Dr. Elif
Toprak atandı.

Ayrıca 2007-2008 öğretim yılı
içinde 11 öğretim üyesi Profesör
unvanı almaya hak kazanarak
atamalarını beklerken 35 öğre-
tim üyesi ise Doçent unvanı aldı.
Bunlardan 4’ü atanırken 31’i için
YÖK’ten gelecek atama izni bekle-
niyor. Yardımcı Doçentliğe hak
kazanan 6 öğretim üyesinin de
atamaları gerçekleştirildi.

Temsilciler Kurulu

Araştırma Görevlisi Temsilciler
Kurulu ise şu şekilde oluştu:
• Başkan: İİBF Araş. Gör. Duygu
Coşkun
• Başkan Yard. TOİYO Araş. Gör.
Deniz Yüncü
• Başkan Yard. Fen Fak. Araş.
Gör. Gülçin Yılmaz
• Başkan Yard. Sağlık Bilimleri
Enstitüsü Gökalp İşcan

Prof. Dr.
Nazmi
Ulutak
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Rusya’da
Dede Efendi
nağmeleri
� Anadolu Üniversitesi Halkbilim
Araştırmaları Merkezi Topluluğu
Klasik Türk Musikisi Saz Eserleri,
Çaykovski Konservatuvarı’nın da-
veti üzerine ve Anadolu Üniversi-
tesi’nin desteği ile 6–10 Ağustos
tarihleri arasında Klasik Türk Mü-
ziğinin tanıtımı amaçlı konser
vermek ve Türk Müziği enstrü-
manlarını tanıtmak için Moskova-
Rusya’ya gitti.

Türk müziği enstrümanları
hakkında bilgi verilen söyleşide
Nusret Avcı eşliğinde ney taksimi
yapıldı. Kemanın Türk Müzi-
ği’nde kullanımı hakkında bilgiler
verilirken, Taner Lekesizgöz ile
Keman Taksimi’nde, Hicaz Med-
hal, Hicaz Saz Semaisi ve Raha-
tü’l Ervah Saz Semaisi eserleri su-
nuldu. Öke Ünder ile Kanun Tak-
simi’nde de Mahur Saz semaisi
ve Büzürg Medhal eserleri ilgililer
ile buluştu.

Çaykovski Konservatuvarı’nda
birçok müzikologa Klasik Türk Mü-
ziği’nin önemli eserlerini ve kullanı-
lan enstrümanları tanıttıklarını be-
lirten Öğr. Gör. Danyal Mantı, “Kla-
sik Türk Müziği enstrümanları bü-
yük ilgi gördü. Bu konser Klasik
Türk Müziği’nin dünyaya tanıtımı
için ilk adım”dedi.

� TVA’da yayınlanan Geniş Açı prog-
ramı, Türkiye Odalar Borsalar Birliği
ve İstanbul Ticaret Odası üst yöneti-
minde yer almış işadamı Ali Taciroğ-
lu’nu ağırladı. Yönetmenliğini Halim
Esen’in, sunuculuğunu ise Prof. Dr. Ali
Murat Vural’ın yaptığı programda,
Türkiye ekonomisi ve iş dünyası ko-
nuşuldu.

�Türkiye’ninson20-25yılınabaktığı-
mızda, nereden nereye geldik? Yeni-
likçi bir iş adamı olarak, Türkiye’nin
ekonomik serüvenini nasıl görüyor-
sunuz?

Hadiseye iki açıdan bakmak lazım.
Bir tanesi gelişmelerimiz; diğeri geliş-
memelerimiz. Kötü bir moralle bak-
mak yanlıştır; ama hatalarını görme-
mek de yanlıştır. Her şeyden evvel bu-
güniçindebulunduğumuzüniversite-
mizden, Eskişehir’in şehir dinamikle-
rindeninanılmazetkilendim.30yılev-
vel Yılmaz Büyükerşen Hoca ile İstan-
bul Ticaret Odası’nda, o üniversite
dünyasında neler yapılacağını anlatır-
ken biz de ona ticaret odalarında ne-
ler yapılabileceğini anlatıyorduk. Ben
şimdi O’nun eserlerini görerek inanıl-
mazbirhaziçinegirdim.İnanılmazbir
yapı içindesiniz, üniversite olarak bu
kadar başarılı olduğunuzu tahmin et-
miyordum; Yılmaz Hoca’nın hayalleri-
nin bu kadar gerçek olabileceğine, so-
nuca varabileceğine inanmıyordum;
hep kötümser senaryolar vardı önü-
müzde. Türkiye’nin çok ileri bir yerde
olabileceğinigösteriyorbuhadise,“Ya-
pılamaz” denen her şeyin yapılabildi-
ğini, ufkun açık olduğunu, bireysel uğ-
raşınındahibaşarıyavarabildiğinigör-
düm. Dolayısıyla bu, Türkiye’ye bir ör-
nek. Ama bu, bireysel başarı. Yani çev-
resinde insanları sürükleyebilen ve li-
der gözükmeden liderlik yapanların
mucizesi.

�Yapamadıklarımız neler?
Biz 1977’lerde AB’ye girebilirdik ve

bu durumda neler olabileceğini tah-
min dahi edemiyorum. Çünkü o ta-
rihlerde AB 6-7 ülkeden ibaretti. Keşke
77-78’lerde bu hadiseleri ihmal etme-
seydik, bu hakkımızı kullansaydık, biz
Avrupa Birliği’ne üye olsaydık, serbest
dolaşımhaklarınıalsaydık.Sene2008,
hala uyum yasaları ile uğraşıyoruz.

İnanılmaz bir gücü var Türkiye’de
insanın. Burada özel sektör ve kamu
sektörünü de ayırmayacağım. Böyle
bir ayrım da yok çünkü bakıyorsunuz
bir okulun öğretmeni okuldan ayrılı-
yorsonrabakıyorsunuzbüyükbirhol-
dingin sahibi olmuş. Hani kamu sek-
törüydü o. Demek ki insanların yaratı-
cılıkları hiçbir şekilde limitli değil. Bu-
gün, dünyanın en büyük meşrubat
şirketlerinden birinin başına bir genç
Türk adamı geçti. Belki yeni Türklerin
yeni stratejisi olmalı. Bu şirketlerin
hepsinigloballeşmeiçinde, paramızla
ele geçiremeyeceğiz ama beynimizle
ele geçirebiliriz.

� Ekonomik gelişmede hangi unsur-
lar önümüzü tıkadı? Biz nerede tıkan-
dık?

Dünyada bir ülkenin 5, 10, 20, 30

yıllık stratejileri gerekiyor. Bir şirketin
deböyle.Demekkibustratejiyiyapan,
dünyanınençokmücadeleeden,Hin-
tlisi, Pakistanlısı, İrlandalısı, Türkü, bu
şirketlerin başına geçebildiğine göre
tartışmanın içinde bunlar var. Demek
ki beyinler limitasyonlu değil.

�Peki eksiğimiz nerede?
Bizde şu anda gördüğüm o ki, iki

şey yok: “Eski 20 Ticaret Bakanı’nı sa-
yın” desem sayamazsınız ama “En es-
ki 20 şirketi sayın” desem hemen sa-
yarsınız. Demek ki şirketler burada bir
siyasidendahafazlauzunömürlü.Şir-
ketlerin gelişmesi için de ülkelerinin
çok iyi olması gerekir. Yani ana gemi-
nin. Düşünebiliyor musunuz, siyasi ik-
tidar değiştiğinde geminin rotası deği-
şir mi? Geminin rotası değişirse siz he-
defevarabilirmisiniz?Batı’dakiseçim-
lerin sonucunda ülkelerdeki değişik-
likler %3, %5 seviyelerinde istikamet-
lerindeki değişiklik. Yani bir siyasi par-
ti geldiğinde ülkenin tüm kaderini de-
ğiştirmiyor. Artık böyle 5 yıllık seçim-
lerle iktidara gelen iktidarların tek ba-
şına yön değiştirmeye güçleri yetmi-
yor görüyoruz.

�Ne yapılmalı peki?
Ülkenin bir temel stratejisi, kararları

olmalı. Türkiye ne olacak, nasıl büyü-
yecek? Hangi sanayide gelişeceğiz,
hangi sektörlerde gelişeceğiz? Bunlar
konuşulmuyor. Hala turizm itici bir
kelime olarak kullanılıyor. Biz misafir
ağırladığımızzamanonuntümharca-
malarını kendimiz yaparız. Ama bir
taksi şoförüne turist dediğinde yapa-
cağı işlem bir tanedir. Hakkı olmayan
parayı nasıl tahsil edecek? İkisi de eks-
tra. O şoförün Almanya’dan arkadaşı
gelse bedava dolaştırır ama turist ola-
rak gelse 10 lira fazlalık için onu hu-
zursuz edebilir. Halbuki, bizim bütün
kaderimiz,yabancılarınülkemizdege-
çici ya kalıcı daha fazla harcamalar
yapmaları. Bunun birine yatırım, di-
ğerine turizm diyoruz. Her ikisine de
ihtiyacımız var çünkü bizim burada
satabileceğimiz en iyi sektör, hizmet
sektörü.

�Bu çok ilginç bir yaklaşım...
Sosyal yapıyı iyi tutmak da ekono-

mik yapıya hizmet eder. Yani insanlar
sağlıklı olmalıdır, iyi eğitim almalıdır,
iyi evlerde oturmalıdır, iyi şehirlerde

oturmalıdır. Bu, sosyal yapı mı? Ben-
ce ekonomik yapı. Sosyal yapı birinci
defada geri dönüşsüz harcama gibi
gözüküyor ama o geri dönüşsüz değil.
Sağlıklı bir toplum için geri dönüşsüz
değil. 20 yılda belli olur sağlıklı insan-
larla ekonomiyi götürüp götüremedi-
ğiniz. Dolayısıyla sosyal harcama, eko-
nomik harcama diye bir şey kabul et-
miyorum.

�Sağlıklı toplum nasıl yaratılır?
Japonya’nın gelişmesinin mucizesi-

ne baktığımız zaman 20 metrekarelik
evlerdemutlular,biz150metrekarelik
evlerdemutsuzuz.Dolayısıylastratejik
karar bir yerde verilmiş. 20 metreka-
relik evde mutlu olma stratejik bir ka-
radır. Yoksa 20 metrekarelik bir evde
mutlu olmayı bir Türk’ün kafası al-
maz. En büyük şirketlerin patronları
dahi tasarruf ettikleri ile övünüyorlar.
Bu, bir mantalite, bir değer yargısı.
Harcadıkları ile övünmüyorlar. Evleri-
nin büyüklükleri ile, taktıkları ziynet
eşyası ile, kaytardıkları işle övünmü-
yorlar. Kim yaptı bunu? Toplumun ta-
mamı yapmadı. Toplumun tamamı-
na mal edecek, kamuoyu zorlayan bir
bölüm yaptı. Kim onlar? Ezilmiş bir
kadro. Savaşı kaybetmiş, tepesinde
bombalar patlatılmış bir kadro. Böyle
stratejikkaralaralmazlarsabuoyunda
hep kaybedeceklerini, bu oyunda ka-
zanmaları için, bunları yapmaları ge-
rektiğini düşündüler, tartıştılar ve
mutluluğu 20 metrekare evde buldu-
lar.Amabunlarbirerstratejik,yönetsel
karadı. Bunu, toplumun tamamı dü-
şünemez;düşünmemelidirde.Oyarın
sabahçocuğunuokulagötürecek,sağ-
lıksorununçözecek,kendisorunlarını
çözecek. Ondan, tüm ülke sorunların-
da fedakarlık etmesini isteyemezsiniz.

�Şu anda her şehirde çığlıklar yükse-
liyor. “Büyük firmalar ele geçiriyor bi-
zi, nasıl ayakta kalacağız” gibi. Sizce
nasıl ayakta kalacaklar?

Globalleşme konuşulmaya başladı-
ğı gün oyunun esası küçük firmaların
yokolmalarıüzerinekurulmuştu.Yani
dünya pazarında önce kendi ülkele-
rinde tekel ya da tekel benzeri mono-
pol, oligopol dediğimiz teknik terimler
altında birleşenler ve kartelleşenler
bunun yetmez olduğunu gördüler ve
büyümeye çalıştılar. Bunun için güzel
fırsatlar çıktı; gümrük birlikleri, global-

leşme gibi… Bu arada
biz de “Aman enflasyon bitsin!” diye
bağırıp çağır dık. Gerçekten de enflas-
yon kötü bir şey. Enflasyon istiyorum
sanmayın. Ama enflasyon bitince ne
yapacağımızı hiç konuşmadık. Küçük
- orta esnafın hemen hemen var olma
sebebi enflasyondu. Enflasyon düştü-
ğü zaman birbirinden alıp satmalar,
karlar ortadan kalkacak; o zaman her-
kesin reel bir iş yapması gerek. Artık
dünya şirketlerinin, bu global şirketle-
rin, başına genç, atak Türkler geçmek
zorunda. Yani biz dünyanın en büyük
şirketini satın alacak mali yapıda deği-
liz ama o şirketleri yönetecek eleman
yetiştirecek kadar kabiliyetli gençleri-
miz var. Düşünebiliyorum ki dev
bir Alman, Amerikan şirketinin ba-
şına bir Türk çocuğu, dünya petrol
devlerinin arasına bir Türk çocuğu,
finansman çevrelerinin en üst nok-
talarına bir Türk çocuğu gelmeli-
dir. Ama bu bile bir stratejik eğitim
metodu, onları destekleme, yar-
dım, onlara ufuk açma metodu ol-
malı.

� Başarılı bir kooperatifçisiniz.
Türkiye’de gıda kooperatifleşme
sürecinin kurucusu, yürütücüsü-
sünüz. Nasıl buluyorsunuz koope-
ratifleşmeyi bu ekonomik yapı
içinde?

Nerdeyse imkansız gibi bir hadi-
se. Çünkü bir müessesenin başarı-
sı için gerekli hemen hemen hiçbir
unsur yok kooperatifte. Çünkü Tür-
kiye’nin değer yargıları değişti.
Türkiye’nin değer yargıları yönlen-
dirilemiyor. Değer yargısı paranın
nereden geldiği. Nasıl geldiği değil.
Paranın varlığı veya yokluğu tartı-
şılıyor. Bu, çok büyük bir eksiklik.
Dolayısıyla bir kooperatif lideri
yaptığı eserle, yaptığı ortak girişimin
büyüklüğü ile, onun manevi gücü
ile, manevi itibariyle övünemiyor;
övündüğü zaman hafif tebessümle
karşılanıyor. Japonya örneği verdim
biraz önce. Japonya örneği verme-
min sebebi şu: Çok zengin bir adam
evinin büyüklüğü ile övünmüyor.
Bankadaki parası ile övünmüyor.
Fabrikadaki işçisi ile nasıl aynı şart-
larda yaşadığı ile övünüyor. Bu bir
fedakarlık. Bu, paranın kullanımın-
da karşılıklı bir jest. Ama iki tarafı da
mutlu eden bir jest.

Yapılmaz denen herşey yapılır

İşadamı Ali Taciroğlu, Prof. Dr. Ali Murat
Vural’ın sorularını yanıtladı:

“Biz dünyanın en büyük şirketini
satın alacak mali yapıda değiliz;
ama o şirketlerin yönetimine
gelebilecek kadar kabiliyetli
gençlerimiz var.”

� TVA ekranlarında yayınlanan, Nev-
zat Köroğlu’nun yönettiği ve Anadolu
Üniversitesi Uluslararası İlişkiler Biri-
mi Koordinatörü Öğretim Görevlisi
Zekiye Doğan’ın sunduğu “Anado-
lu’nun Konukları” programında Tür-
kiye - Macaristan arasındaki ortak
özellikler ile deneyimler konuşuldu.

Programa Erasmus Öğrenci Deği-
şim Programı ile Macaristan’dan üni-
versitemize gelen İngilizce Öğretmen-
liği öğrencisi Orsolya Berta ile Anado-
lu Üniversitesi’nden Macaristan’a gi-
den Turizm ve Otel İşletmeciliği Yük-
sekokulu öğrencisi Ekrem Can Han-
han konuk oldu.

Türkiye’yi seçme nedenlerinden bir
tanesinin Türklerle Macarlararasında-
kiyakınilişkilerolduğunubelirtenBer-
ta, “Buraya gelmeden Türkiye hakkın-
dainternettenbiraraştırmayaptımve
buaraştırmadaTürkiye’yegelmekiçin
daha fazla neden buldum” dedi.

Anadolu Üniversitesi’nin yurt dışın-
daki insanlar için etkileyici bir üniver-
site olduğunu kaydeden Turizm ve
Otel İşletmeciliğiYüksekokuluöğrenci-
si Ekrem Can Hanhan ise “Macaris-
tan’da biz üniversitemizi tanıtan bir
sunum yaptık. Orada da insanlar bu
sunumumuzu hayretle izlediler. Çün-
kü Türkiye’de böyle bir üniversitenin
olmasını beklemiyorlar. Bu nedenle
çok şaşırdılar” şeklinde konuştu.

Erasmuslular
deneyimlerini
paylaşıyor



EREN EK�N ERCAN
� Su tüketimi ve su kullanımı ko-
nusunda bilgiler veren Yard. Doç.
Dr. Serdar Göncü, dünyada kişi ba-
şına düşen kullanılabilir su miktarı-
nın ortalama 7600 metreküp iken
Türkiye’de bu oranın 1453 metre-
küp olduğunu söyledi.

Su tüketimi ve nüfus artışı

Dünyada olduğu gibi ülkemizde
de su giderek aza-
lan ancak artan
nüfusla birlikte
kullanım sıklığı ar-
tan bir kaynak özel-
liği gösteriyor. Ge-
rek bireysel gerekse
toplumsal önlemler
almak kaçınılmaz ol-
duğu gibi en temel
ihtiyaç olan suyun
kontrolsüz tüketimi
giderek insanlığın
varlığını da tehdit
eder bir konuma geli-
yor. Bununla ilgili ola-
rak görüştüğümüz
Anadolu Üniversitesi Çevre Mühen-
disliği Bölümü öğretim üyesi Yard.
Doç. Dr. Serdar Göncü, ülkemizde
tüketilen suyun yüzde 72’sinin ta-
rımsal sulama için kullanıldığını ve
damlama tipi sulamanın kullanıl-
mamasından kaynaklı olarak da
4/5 oranında suyun kaybedildiğini
vurguladı.

Su tüketiminin artması konusu-
nu değerlendiren Yard. Doç. Dr.

Göncü, şunları söyledi: “Öncelikle
nüfus artışı bunun öncelikli nede-
ni. Hem Türkiye’de hem de dünya-
da nüfus artışına bağlı olarak kişi-
sel kullanılan su miktarının da art-
ması bunun en temel sebebi. Her
zaman denildiği gibi dünyada çok
fazla su var ancak bunun büyük bir
bölümü tuzlu su olup kullanamaya-
cağımız sular. Kutuplardaki suları,

yeraltındaki ula-
şamadığımız su-
ları da çıkarttığı-
mızda dünyada
yüzde 0.3 ora-
nında kullana-
bileceğimiz su
var. Dolayısıyla
bunu efektif
bir şekilde kul-
lanmamız ge-
rekiyor. Öte
yandan en-
düstrileşme-
nin de art-
masının, ki-
şilerin refah

seviyesinin artmasının da
bunda etkisi büyük. Halk arasında
yaygın bir söylem olarak Türkiye’de
dünyaya oranla çok fazla su olduğu
söylenmektedir ancak ortalamalar
karşılaştırıldığında, dünyada kişi ba-
şına 7600 metreküp su düşerken,
1450 metreküp su tüketme potansi-
yeline sahibiz. Dolayısıyla as-
lında biz bir su fakiri ülke ko-
numuna geliyoruz. 100 mil-
yona yaklaşan nüfusumuzla

birlikte su kullanım oranlarımız
1000 metreküplere kadar düşe-
cek, böyle olunca da daha idareli
bir şekilde kullanmak durumunda
kalacağız.”

Öte yandan Eskişehir’le ilgili ola-
rak su tüketiminin giderek büyük bir
hızla arttığını da kaydeden Göncü,
bunun sebepleri arasında şehir nü-
fusunun artmasına, endüstrileşme
ve sanayileşme faaliyetlerindeki artış
ile bireysel su tüketim alışkanlıkla-
rındaki değişimlere dikkat çekti.

Acil Önlem Alınması Gerekiyor

Bazı önlemler alınmazsa, 2030 yı-
lında 100 milyona yakın bir nüfu-
sa sahip olacağımız ülkemizde bü-
yük sıkıntıların yaşanacağını belir-
ten Göncü, alınabilecek önlemlere
ilişkin ayrı ayrı ku-
rumlar bazında
değil de hükümet
tabanlı uygula-
maların tek el-
den yürütülmesi
ve havza yöneti-
mi yaklaşımının be-
nimsenmesi
gerektiğini
dile geti-
rirdi.
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BİLİM ve TEKNOLOJİ
Ali Emre Dingil

Hükümran Senfoni

� ODTÜ Teknopark’ta geliştirilen ve
dünya oyun pazarında yarışa giren
“Hükümran Senfoni” oyunu üç ay-
da 100 bin kullanıcıya ulaştı

“Hükümran Senfoni” adlı Türk
bilgisayar oyunu, 9 Mayıs tarihin-
de internet üzerinden test aşa-
masında uygulamaya açıldı. Ge-
çen üç ay içinde kullanıcı sayısı
100 bine ulaştı. ODTÜ Teknopark
yetkilileri, bu hızla devam etmesi
halinde “Hükümran Senfoni”nin
birinci yılın sonunda Türkiye’nin
en çok oynanan oyunu olacağını
belirtiyorlar.

Biyolojik beyinli robot

� İngiltere’deki Reading Üniversite-
si’ndan Kevin Warwick başkanlığın-
daki ekip, “Gordon” adı verilen rob-

otun beyninin fareden alı-
nan sinir hücrelerinden

meydana getirildiğini,
önce solüsyona koyu-
lan sinir hücrelerinin,
daha sonra 60 kadar
elektrottan oluşan
bir “düzeneğe” yer-
leştirildiğini belirtti.

24 saat sonra
bağlantıların meydana
geldiğini ve normal be-
yin gibi bir “ağın” oluş-
tuğunu belirten araştır-
macılar, bunun sonu-
cunda beynin robotu

denetleyebildiğini
söylediler.

Amaçlarının “bilgisayar bey-
nine” göre biyolojik beyinde anıların
nasıl arşivlendiğini anlamak olduğu-
nu belirten ekibin başındaki War-
wick, tekrarlatarak robota bazı şeyle-
rin öğretilebildiğini, şimdi amaçları-
nın robota bazı davranışları öğret-
mek olduğunu ifade etti.

Dijital fotoğrafçılıkta çığır açılıyor

� ABD’li bilim adamları, dijital fo-
toğrafçılıkta çığır açacak bir bulu-
şa imza atarak kavisli alıcıları
olan, göz şeklinde bir fotoğraf ma-
kinesi geliştirdiler.

Geliştirilen yeni dijital fotoğraf ma-
kinesi bir insan gözü büyüklüğünde
ve şekli de göze benziyor.

Bilim adamları, kavisli bir yüzeye
mikro-elektronik bileşenler koyma-
nın yolunu bulduklarını, bu şekilde
insan gözündeki retinanın bir ben-
zerini geliştirdiklerini anlatıyorlar.

Bu minik alıcılar, kendi aralarında
esnek, birbirleriyle bağlantılı, gerile-
bilir bir ağ oluşturuyor.

Bilim adamları, bu teknoloji sa-
yesinde, daha net fotoğrafları, da-
ha geniş açılarla çeken yeni kuşak
fotoğraf makinelerinin geliştirilebi-
leceğini söylüyor.

Su fakiri bir ülke olabiliriz

Yard. Doç.Dr. Serdar Göncü

NELEREDİKKATETMELİ?

•Saniyedebirdamlaboşaakan
su,yılda2metreküpyani2ton-
lukisrafdemektir.
•Çamaşırvebulaşıkmakineleri
birdefadaortalama40litresu
tüketmektedir. Çamaşır ve bu-
laşık makinelerini tam doldur-
madan çalıştırmayıp, kısa
programlar tercih edilmeli.
• Bir kişi sadece tuvaletlerde
yılda ortalama 49140 litre su
tüketir. Sifonun bir kez çekil-
mesi ile 10 litre su harcanır.
• Tıraş olurken, ellerimizi yı-
karken, dişlerimizi fırçalarken,
bulaşıkları yıkarken açık bıra-
kılan musluk, dakikada yakla-
şık 15-20 litre suyun boşa ak-
masına sebep olur.
• Bu işler yapılırken musluk
ihtiyacımız olan suyu sağlaya-
cak kadar ve süre açık tutul-
malıdır.
• Duş alma süresi kısa tutula-
rak, duş başlığının düşük
akışlı tipler ile değişmesi sağ-
lanmalıdır.
• Otomobil ve balkonları
hortumla yıkama, yaklaşık
550 litre su harcamaya ne-
den olur. Bunlar hortumla yı-
kanarak değil silinerek veya
kova ve sünger kullanılarak
temizlenmeli.

Türkiye’de olduğu

gibi Eskişehir’de

de su tüketimi her

geçen gün büyük

bir hızla artıyor.

ESRA ÇEV�K
� Anadolu Üniversitesi Halkbilim
Araştırmaları Merkezi Halk Dans-
ları Topluluğu katıldığı Billing-
ham Uluslararası Folklor Festiva-
li’nde festival komitesi ve izleyici-
ler tarafından festivalin en özel
grubu seçildi.

Topluluğuk, 24 Temmuz-3
Ağustos tarihleri arasında İngil-
tere Billingham’da gerçekleştiri-
len 44. Billingham Uluslararası
Folklor Festivali’ne katılarak ül-
kemizi ve Anadolu Üniversitesi’ni
temsil etti.

Kafile Başkanlığı’nı Doç. Dr. De-

niz Taşçı’nın yürüttüğü ve Yard.
Doç. Dr. Hasan İslatince’nin orga-
nize başkanlığını üstlendiği Halk
Dansları Topluluğu, 38 kişilik bir
kadro ile festivale katıldı. Yard.
Doç. Dr. Hasan İslatince, Uluslar-
arası Halkoyunları Festival Komi-
tesi’nin göndermiş olduğu davet
mektubu aracılığı ile festivale ka-
tıldıklarını ve komitenin bu tür
festivaller için davet mektuplarını
ağırlıklı olarak belirli bir statüye
erişmiş gruplara gönderdikleri-
nin söyledi.

Halk Dansları Topluluğu ekibi-
nin festivalde ülkemizin değişik

yörelerine ait
( K a r a d e n i z ,
Trakya, Bolu,
Burdur, Muğla,
D i y a r b a k ı r )
oyunları sergi-
lediğini kayde-
den İslatince,
gerek kostüm-
lerinin orijinalliği gerekse
kültürel zenginliği ve üstün sah-
ne performansları ile festival ko-
mitesi ve izleyiciler tarafından
festivalin en özel grubu olarak se-
çildiklerini belirtti. Yard. Doç. Dr.
Hasan İslatince, son olarak festi-

vale Türkiye dışında, İtalya, Al-
manya, Romanya, Kolombiya,
Malezya, Sri Lanka, Rusya ve İs-
koçya’dan gelen Halk Dansları
Toplulukları’nın katıldığını dile
getirdi.

Gezegende
geçen oyunda,

Osmanlı motifleri
işleniyor.

Festivalin en özel grubuFestivalin en özel grubu

Halk Dansları Topluluğu üyeleri festivalde ülkemizindeğişik yörelerine ait orijinal kostümleri sergiledi.
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Ahmet CEMAL

Okuma
Köşesi

OKUMANIN BAĞIMSIZLIĞI …

Geçenlerde Oğuz Atay’ın (1934-
1977) “Günlük” kitabını karıştırır-
ken, ölümünden bir yıl önce kale-
me almış olduğu şu satırlarla yeni-
den karşılaştım : “…Ancak henüz
çetelerin şartlamadığı gençler var-
sa, yaşı ne olursa olsun, kafası yü-
reği genç kalmış olanlar varsa bel-
ki bu sorunlar üzerinde düşünür
diye umuyorum. Belki henüz ger-
çekleri okuyarak düşünerek kendi
bilinci ile sezecek insanlar vardır
bu ülkede. Belki – bir dostumun
dediği gibi – kitabı karşısına alıp,
araya hiçbir bezirgân sokmadan,
kitapla tek başına hesaplaşacak in-
sanlar vardır. Sahte eleştirmenle-
rin koltuk değneklerine dayanarak
yürüyenlerin, edebiyat reklâm
ajanslarının gürültüsüne kapılarak
şartlananların dışında kalanların
varlığına inanmak istediğim için
yazıyorum bunları ...”(Vurgulama,
bana aittir. A.C.).

Evet, okuyacağımız kitabı karşımı-
za almak, ve onunla, araya hiçbir be-
zirgân, hiçbir eleştirmen sokmadan,
tek başımıza hesaplaşmak.

Bunu, göze almak!
O zaman, Oğuz Atay’ın dedikle-

rinden yola çıkarsak eğer, demek ki
okuyacağımız, okumakta olduğu-
muz bir kitap karşısında iki tutumu-
muz olabilir. Ya, okuma eylemimiz
gibi, onunla düşünce düzleminde
hesaplaşma eylemimizi de tek başı-
mıza gerçekleştireceğiz, ya da, bu
ikinci aşamada hemen başkalarının
aracılığına başvuracağız.

Önce birinci şıktan söz edelim, ya-
ni okuduğumuz kitapla düşünceleri-
mizdetekbaşımızahesaplaşmaktan.
Yanlış anlaşılmasın: Bu, o kitabı baş-
ka hiç kimseyle tartışmayacağız, tar-
tışmamalıyızanlamınagelmiyor.Tar-
tışacağız elbette; başkalarının fikirle-
rini de öğreneceğiz ve kitapla ilgili
sentezlerimizde onlardan da yararla-
nacağız.Birkoşuluaslaunutmamak,
yerine getirmekten asla kaçmamak
koşuluyla: Bir tartışmaya giriyorsak
eğer, o tartışmanın gerek bizim açı-
mızdan, gerekse başkaları açısın-
dan verimliliği, ancak daha önce
masaya kendi düşünme eylemimi-
zin ürünü olan bir görüşü ne kadar
koyabildiğimizle doğru orantılıdır.
Hangi konuda olursa olsun, bir tar-
tışmaya hazırlıksız katılmak, yani
tartışılacak konu üzerine daha ön-
ce bir fikir üretmemiş olmak, bizi
ancak dinleyici kılabilir.

İşte kitap okumak ve okuduğu-
muz kitap üzerinde düşünmek de
böyle bir şey. Ben, bir kitabı, baş-
kalarının görüşlerine katılmaya
hazır olmak için okuyamam. Oku-
mamalıyım. Ben, önce kendi üre-
teceğim fikirlere temel hazırlamak
için okumalıyım. O fikirleri başka-
larıyla tartışmanın adı, felsefede
diyalog’dur. Fikirsiz tartışma ise,
monolog bile olamaz.

İşte o yüzden, bir kitabı bitirir
bitirmez hemen başkalarının ya-
nına, eleştirmenlerin yazılarına
koşmayın. O kitaptan kaynaklana-
cak fikirlerinizin kuluçka dönemi-
ni yarıda kesmeyin…

AnadoluHaberK Ü L T Ü R - S A N A T

� Prof. Dr. Levend Kılıç’ın ha-
zırlayıp sunduğu, yönetmenli-
ğini Gülfen Gürses’in üstlendi-
ği “Masabaşı Sohbetleri”ne,
Çuvaşistan’dan gelerek, Eski-
şehir’de öğrenim gören Sine-
ma Televizyon yüksek lisans
öğrencisi Damir Tukhfettulin
konuk oldu. Programda, Çuva-
şistan ve Türkiye, özellikle de
Eskişehir karşılaştırılmaları
üzerine bir sohbet gerçekleşti-
rildi.

türkçe’ye çok alıştım

Moskova’nın doğusunda yer
alan ve Rusya’ya bağlı özerk
bir cumhuriyet olan Çuvaşis-
tan’dan gelen ve 7 yıldır Eski-
şehir’de yaşayan Damir Tukh-
fettulin, ilk izlenimleri ve yaşa-
dıklarını şöle anlattı: “Uçakla
İstanbul’a geldik ve oradan
Trabzon’a uzun bir yolculuk
yaptık. Orada da bizi karşıla-
dılar ve Karadeniz Teknik Üni-
versitesi’ne götürdüler. Lisede
biraz Türkçe öğrenmiş olma-
ma karşın ilk zamanlarda,
Türklerle anlaşmakta zorluk
çektik. Daha sonra bizi TÖ-
MER (Türkçe Öğretim Merke-
zi)’e yönlendirdiler. Sonuç ola-
rak bazı kelimelere öyle alış-
tım ki artık kendi dilimde kar-
şılıklarını bulamaz oldum.”

İkili anlaşma var

Eskişehir’e nasıl bir siste-
min içerisinden geldiğini de
anlatan Tukhfettulin, “Türki-
ye-Çuvaşistan arasında bir an-
laşma var. Türkiye Cumhuri-
yeti bütünlüğü ile ilgili olan
bu anlaşma ile Çuvaşistan Mil-
li Eğitimi’ne başvurdum ve uy-
gun görüldüğü için buraya ge-
lebildim.”dedi.

Eğitim sistemi farklı

Son olarak eğitim sistemini
karşılaştıran Damir Tukhfet-
tulin: “Burada eğitim sistemi
ilköğretim ve lise şeklinde de-
vam ediyor fakat Çuvaşis-
tan’da bu eğitim süreci 11 yıl
olarak varlığını sürdürüyor.
Daha sonra ÖSS gibi bir ortak
sınav var ama bunu tüm üni-
versiteler kabul etmiyor. İkin-
ci bir sistem olarak da her
üniversite kendisine ait özel
bir aşamalı seçme sınavı ile
öğrenci kabul ediyor.” dedi

Çuvaşistan’dan
Eskişehir’e
uzanan yol

�Anadolu Üniversitesi Rektörlüğü
tarafından kurulan Genç Pazar,
her ayın son Cuma günü Anadolu
Üniversitesi Yunus Emre Kampusü
Tekno Park zemin katta açılıyor.

Başkanlığını Prof. Dr. Ülker Ba-
kır Öğütveren üstlendiği Genç Pa-
zar organizasyonunda her fakülte-
den bir temsilci öğretim üyesi bu-
lunurken, bu dönem İletişim Bi-
limleri Fakültesi öğrencileri de
Topluma Hizmet Uygulamaları
dersi kapsamında organizasyona
görevli olarak destek verdiler.

Organizasyon başkanı Prof. Dr.
Ülker Bakır Öğütveren, Genç Pa-
zar’ın 1998 yılından bu yana ikin-
ci el eşya satımı ile ihtiyaç sahiple-
rine ve öğrencilere uygun fiyatlar-
la hizmet verdiğini ifade etti. Her
türlü ikinci eşyanın satıldığı Genç
Pazar'da öğretim elemanlarından
ve Eskişehirlilerden toplanan kul-
lanıma uygun eşyaların uygun fi-
yata satıldığını belirten Öğütveren,
satışlardan elde edilen gelirin
maddi desteğe ihtiyacı olan öğren-
cilere yemek kartı ve harç katkısı

sağlanması amacıyla kullanıldığını
vurguladı.

Prof. Dr. Öğütveren, Genç Pazar
bünyesinde yeni bir yapılanmanın
söz konusu olduğunu ifade eder-
ken sözlerine şöyle devam etti:
“Kurulduğu yıldan bu yana pazar-
dan elde edilen geliri Genç Pazar
çalışanları olarak belirlediğimiz
öğrencilere aktarıyorduk. Fakat
son üç yıldır bu görevi Gençlik ve

Spor Kulübü’ne devrettik. Elde edi-
len gelirler Anadolu Üniversitesi
Rektörlüğü vasıtası ile de öğren-
cilere destek olması amacıyla ve-
riliyor.”

Genç Pazar’ın şimdiye kadar
komisyon yapısı ile görev yaptığı-
nı anlatan Öğütveren, daha ku-
rumsal bir birim olma yolunda
çalışmaların devam ettiğini dile
getirdi.

Genç Pazar öğrencilere destek oluyor

SEHER ORAK
� Anadolu Üniversitesi İletişim Bi-
limleri Fakültesi öğretim üyelerinden
Prof. Dr. Ali Murat Vural’ın sunduğu
ve Yard. Doç. Dr. Ufuk Küçükcan ve
Yrd. Doç. Dr. Ayhan Yılmaz’ın her
programa görüşleriyle katıldığı “Ge-
niş Açı” programına İletişim Bilimle-
ri Fakültesi öğretim üyelerinden
AraştırmaGörevlisiGizemUğurluko-
nuk oldu. Programda, medyanın ta-
kip edilme boyutu tartışıldı.

tüm bilgiler kayıtlı

Kullandığımız kredi kartı aracılığı
ile yaptığımız her hareketin, attığı-
mız her adımın izlenebildiğini belir-
tenUğurlu, “Aslındaülkeler,devletler
doğduğumuz andan öldüğümüz
anakadarkibilgilerimizikayıtaltında

tutuyorlar” dedi. Uğurlu şunları söy-
ledi: “ İletişim sistemleri içerisinde
bizler sisteme kendimizi ne kadar
çok dâhil edersek, insanlarla bilgileri-
mizi o kadar çok paylaşırız. İletişim
sistemleri ile kaydınız tutulduğu za-
man sadece kaydınız tutulmuyor;
asıl önemli olan kısım sizden alınan
bilgiler bir tarafa kaydediliyor, so-
nuçlandırılıyor, işleniyor ve ondan
sonra tekrar sisteme konuyor. Siste-
min kullanıcıları bunu reklâm amaç-
lı kullanmak istiyorlarsa buradan yo-
la çıkarak sizi yönlendirebiliyorlar.”

bilgiler hizmete dönmeli

Burada önemli olanın toplanan
bilgileri, hakkında bilgi alınan kişile-
rin, müşterilerin bundan rahatsızlık
duymayacakları ürün ve hizmetlere

dönüştürmek olduğunu ifa-
de eden Yrd. Doç. Dr. Ayhan
Yılmaz şunları söyledi: “ Ör-
neğin bir otele gidiyorsu-
nuz. Otelde daha önceden

konakladıysanız ve ilave bir
yastık istediyseniz o sisteme gi-

riyor ve siz ikinci kez otele gittiği-
nizde o yastık siz istemeden aya-

ğınıza geliyor. Siz de bütün insanlar

arasında kendinizi daha değerli his-
settiğiniz için bu alışverişten hoşnut
oluyorsunuz.”

dijital hayatta gözetleniyoruz

Özel hayatların gizliliğini kavramı-
na geldiğimiz zaman bu durumun
tartışılması gereken bir konu olduğu-
nun altını çizen Yrd. Doç. Dr. Ufuk
Küçükcan, “Artık dijital hayatın içer-
sindeyiz ve dijital hayata girdiğimiz
andan itibaren aslında bir yerde gö-
zetlenmeyi kabul ediyoruz demek-
tir” dedi.

Küçükcan, şunları söyledi: “Kredi
kartı veceptelefonukullandığınızsü-
rece bu gözetlenmenin içerisindesi-
niz. Örneğin bilgisayarınızı herhangi
bir ağa bağlamazsanız verileriniz bir
yere gitmez ama bir ağa bağladığınız
sürece bilgilerinizi o anadan itibaren
başkalarıyla paylaşıyorsunuz. Bu-
gün, internet bankacılığı sayesinde
bankalara gitmeden banka işlemleri-
ni halledebiliyoruz. Bunun, bir yan-
dan hayatımızı kolaylaştıran bir tara-
fı da var ancak tüketim toplumu için-
de size özel bir şeyler yapılmaya baş-
ladığı zaman özel hayata bir müda-
hale söz konusu oluyor.”

Biri bizi gözetliyor mu?

GençPazarkurumsalbirbirimolmayolun-
da çalışmalarının devam ediyor

Damir
Tukhfettulin
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MEVLÜT DEM�RC�OĞLU
� Üniversitemiz akademik personeli-
nin yurt dışında sundukları bildiriler
http://bildiri.anadolu.edu.tr/ web site-
sindeyayınlanmayabaşladı.Sitedeöğ-
retim üyelerinin farklı ülkelerde sun-
dukları bildiriler ve bildirilerin sunul-
dukları etkinlikle-
rin türü, su-
num tarihi,
etkinlik yeri
bilgileri, bildi-
ri yazarları ve
sunum mater-
yalleri yer alı-
yor.

Web sitesin-
de öğretim ele-
manlarımızın
480 bildirisi yer
alıyor. Bu sayı
günden güne artış
gösteriyor. İsteyen
kullanıcılar, bildiri
sahiplerinin yükle-
dikleri dokümanlara internet üzerin-
den ulaşabiliyor. Sisteme bildirilerini
yükleyecek akademik personel, Ana-
dolu Üniversitesi e-posta hesaplarına
erişmek için kullandıkları bilgilerle sis-
teme giriş yapabiliyor. Var olan form

alanlarını dolduran kullanıcılar, çok
hızlı bir şekilde çalışmalarını internet
ortamına aktarabiliyor.

Üniversitemiz rektörlüğünün geçti-
ğimiz günlerde bildirilerle ilgili olarak
birimlere dağıttığı bilgi formunda şu

bilgilere yer verildi:
Sistemebildirileriniyük-

leyecek akademik perso-
nel, Anadolu Üniversitesi
eposta hesaplarına eriş-
mek için kullandıkları
bilgilerle sisteme giriş
yapabiliyor. Önceden
belirlenmiş olan form
alanlarını dolduran
kullanıcılar, çok hızlı
bir şekilde çalışmala-
rını internet ortamı-
na aktarma imkanı
buluyor.

http://bildiri.ana-
dolu.edu.tr adı ile

hizmet verecek olan si-
te; kolay ve hızlı kullanımı ile akade-
misyen ve öğrenciler için önemli bir
veri tabanı oluşturacak.

Bildirilerle ilgili açıklamada yurt dışı
bilimsel etkinliklerle ilgili mali destek
uygulaması konusunda üniversite yö-
netim kurulu kararı için rektörlüğe

gönderilen başvuru evrakları, ço-
ğunlukla rektörlükten bir görevlinin
başvuru sahibiyle veya birim yöne-
ticileriyle bir veya birden çok görüş-
mesine neden olmaktadır. İşlemle-
rin çözümü uzamakta ve süreler
nedeniyle ilgililerin olumsuz etki-
lenmesine yol açmaktadır.

Birimlerimizin bu konuda üni-
versite yönetim kurulu kararı için
gönderdikleri talep yazılarında har-
cırahlı görevlendirme yapılacak ta-
rihleri net bir şekilde belirtmeleri,
bu konuda üniversite yönetim ku-
rulu kararı alınacağından birim yö-
netim kurulunda karar alınmasına

gerek bulunmamaktadır. Harcırah
istenmeksizin yapılan toplantı ön-
cesi ve sonrası görevlendirmeleri
ise 2547 sayılı yükseköğretim kanu-
nu 39. Maddesine uygun ayrı bir
yazı ile yapmaları gerekmektedir.

Ayrıca, sadece yol gideri veya
sadece yevmiye veya yol gideri ve
yevmiye veya yol gideri, yevmiye,
katılım ücreti şıklarından hangisi-
nin istendiği birim yöneticisi tara-
fından ön yazıda belirtilmesi ge-
rekmektedir. Ön yazıda olması ge-
reken bu şartlar ile birlikte ekleri
içermeyen başvurular işleme alın-
mayacaktır.

Önyazıdaolmasıgerekenekler

� İlgilinin bölüm başkanlığına
yazdığı dilekçe
� Bölüm başkanlığının Dekan-
lık/Müdürlüğe yazdığı dilekçe
� Bilimsel çalışmanın kabulü-
ne ilişkin yazı aslı ve tercümesi
� Çalışmanın sunulacağı dilde
ve Türkçe özeti veya tam metni
� Çalışmanın birimde sunuldu-
ğuna ilişkin tutanak
�Bildirinin http://bildiri.anado-

lu. edu.tr adresine girildiğini
gösteren çıktı
� Katılım ücreti istenmesi, ha-
linde (Bu ücretin konaklama ve
yemek ücretlerini içermemesi
gerekmektedir) bu ücreti ve üc-
rete dahil olan unsurları göste-
ren orijinal belge ile tercüme
edilmiş metni. (Bu belgelerin
sunulmaması veya eksik sunul-
ması durumunda sadece-yol gi-
deri veya yevmiye ödemesi işle-
mi yapılacaktır.)

EREN EK�N ERCAN/
MEVLÜT DEM�RC�OĞLU
�Üniversitemiz Fen Fakültesi öğretim
üyelerinden Doç. Dr. Cengiz Türe ve
Araş. Gör. Harun Böcük’ün yaptığı bi-
limsel çalışma, Amerika’nın seçkin bi-
limsel dergilerinden “Conservation
Magazine” de yer aldı.

Fen Fakültesi öğretim elemanların-
dan Doç. Dr. Cengiz Türe ve Araş. Gör.
Harun Böcük, “Weed Research” dergi-
sinde üniversitemizin 50. Yılı’na atfedi-
lerek“Investigationofthreatenedarab-
le weeds and their conservation status
in Turkey” isimli bir makale yayınladı-
lar. Öğretim üyelerinin bu çalışması,
Amerika’da yayınlanan ve dünyada
doğal yaşamı koruma konularına ilgi
duyan insanlar arasında popüler olan
“Conservation Magazine” dergisi tara-
fından, bu alanda dünyada Mayıs-
2008 tarihinde yayınlanan makaleler
içerisinden seçilen 10 makaleden biri
olarak dergide yer aldı.

Makalede Türkiye dışında yayılışı

bulunmayan ve tarım alanlarında “ya-
bancı ot” olarak yayılış gösteren bitki
türlerinin nesillerinin tehdit altında ol-
duğuna vurgu yapan Doç. Dr. Türe ve
Araş. Gör. Böcük, mevcut durumun sa-
dece bu bitki türlerinin değil aynı za-
manda besin, üreme, yuva vb. neden-
lerle bu bitkilere gereksinim duyan çok
sayıda canlı türünün nesillerinin de-
vamlılığınıdaetkilediğinidilegetirdiler.

Yaklaşık 4 yıldan beri bu makale için

uğraş verdiklerini ve birçok canlı türü
için önem teşkil eden çalışmalarının,
üniversitemiz ve Türkiye için önemli
bir başarı oluşturduğunu belirten Doç.
Dr. Cengiz Türe, yaptığı bilimsel çalış-
ma ile ilgili şu bilgileri verdi: “Çalışma-
mızın konusu şöyle ortaya çıktı; tarım
alanlarında yabancı otlarla mücadele
ediyoruz ama bu bitkiler aslında o
alanların doğal bitkileri. İnsanlar canla-
rının istedikleri gibi onları oradan ayık-

layıp kültür bitkilerini ekmişler. Ancak
bilindiği gibi canlıların korunması gü-
nümüzde son derece önemli olmaya
başladı. Bunun içinde birçok bitki türü
de var. Bu nesilleri tükenen bitki türle-
rinin içinde, bu tarlalardaki yabancı
bitkilerin de var olduğunu belirledik.
Dolayısıyla birçok fon tarafından, dev-
letlerce desteklenerek bu bitkiler kur-
tarılmaya çalışılıyor. Bir taraftan da
yine devletin bazı kurumları tarafın-
dan bu bitkilerle mücadele edilmesi
için insanlara paralar veriliyor. Yaptı-
ğımız bu çalışmayla, tarım alanların-
da yayılış gösteren 112 yabancı ot tü-
rünün nesilerinin tehdit altında oldu-
ğunu tespit ettik.”

Bu bitki türlerinin varlığının nasıl ko-
runacağı konusuna da değinen Doç.
Dr. Türe, bunların korunması için çev-
reyle dost tarımsal mücadele yöntem-
leribulunduğunavebubitkitürleri için
ekimyapılanalanlardazehirlenmemiş,
spreylenmemiş ve işlenmemiş alanla-
rın ayrılması gerektiğine dikkat çekti.

Doç. Dr. Cengiz Türe ve Araş. Gör. HaDoç. Dr. Cengiz Türe ve Araş. Gör. Ha--
run Böcük makalelerini üniversitemizinrun Böcük makalelerini üniversitemizin

50. Yılı’na atfettiler.50. Yılı’na atfettiler.

Yabancı ot türleri tehdit altında

MEVLÜT DEM�RC�OĞLU
� Suriye Enformasyon Bakanlığı tara-
fındandüzenlenenUluslararası4.Kari-
katür Yarışması’nda Prof. Dr. Atila
Özer’e Özel Ödül verildi.

Dört yıldan bu yana Suriye’nin baş-
kenti Şam’da ünlü karikatür sanatçısı
ReadKhalilyönetimindeyapılanveEn-
formasyonBakanlığı’nındadestekledi-
ği uluslararası karikatür yarışmasına
bu yıl 77 ülkeden 856 karikatür katıldı.

Rumen Dragostinov (Bulgaristan),

Marcio Leite Da Silva (Brezilya), Muhit-
tin Köroğlu (Türkiye), Muhammed
Amin Aghaei (İran), Julian Pena Pai (Ro-
manya), Morhaf Yousef (Suriye) gibi ka-
rikatürcülerden oluşan jüri, Büyük
Ödülü; Romanyalı Constantin Ciosu’ya
Altın Ödülü; Sırbistan’dan Jugoslav Vla-
hovic’eGümüşÖdülü; İranlıPayamPo-
urfalah’a, Bronz Ödülü Polonyalı Frac-
kiewicz Jacek’e verdi.

Anadolu Üniversitesi Karikatür Sa-
natını Araştırma ve Uygulama Merkezi

Müdürü , Prof. Dr. Atila Özer’in karika-
türü de Özel Ödüle layık görüldü.

Geçen ay sonuçlanan ancak
Şam’daki geniş katılımlı açılış törenine
katılamayan Atila Özer düşüncelerini
şöyle dile getirdi: “Ödül almak güzel bir
duygu. Bu yarışmaya gönderdiğim 5
karikatürümden birisine özel ödül ver-
mişler. Ödüle değer bulunan karikatür
daha önce Burdur’da açılan ‘eski eser,
müze ve insan ilişkileri’ konulu ulusal
yarışmada da ödül almıştı.”

Uluslararası karitatür yarışmasından özel ödül

Bildiri web sitesine ilgi büyük

� Anadolu Üniversitesi Senfoni
Orkestrası ve Anadolu Üniversi-
tesi Devlet Konservatuvarı Çok-
sesli Korosu, Eskişehir’in çevre
il ve ilçelerinde verdiği konser-
ler ile 50. Yıl coşkusunu geniş
kitlelere yayıyor.

Anadolu Üniversitesi’nin
kuruluşunun 50. Yılı kutlama-
ları kapsamında, verilen ‘50.
Yıl Kutlama Konserleri’nin ilki
17 Ağustos Pazar günü Eskişe-
hir’in Frigya Uygarlığı’na ev
sahipliği yapan Han ilçesinde
gerçekleştirildi.

Senfoni Orkestrası şefliğini
Burak Tüzün’ün, Devlet Konser-
vatuvarı Çoksesli Korosu şefliği-
ni ise Gülsevin Doğanay’ın yap-
tığı konser programında, Tur-
gay Erdener’in “Turkuvaz Şarkı-
ları” ile Muammer Sun’un “Kur-
tuluş” ve “Cumhuriyet” film
müziklerinden seçilmiş bölüm-
ler seslendirildi. Ankara Devlet
Opera ve Balesi Solist Sanatçısı
Soprano Hülya Kazan’ın solist
olarak yer aldığı konserde, Nu-
tuk’tan seçilmiş parçaların ses-
lendirmesini ise Anadolu Üni-
versitesi öğretim üyesi Erol
İpekli gerçekleştirdi. Konser,
Han ilçe halkı tarafından bü-
yük ilgiyle izlendi.

Halkın yoğun ilgisi

50. Yıl Kutlama Konserle-
ri’nin ikincisi ise 18 Ağustos Pa-
zartesi günü Nazım Hikmet’in
temsili anıt mezarının bulun-
duğu Eskişehir’in Doğançayır
Beldesi’nde gerçekleştirildi.
“Nazım Hikmet ve Kuvayi Milli-
ye Şehitleri” temalı konserde
de Turgay Erdener ve Muam-
mer Sun’un eserleri seslendiril-
di. Konser bitiminde sanatçılar,
Doğançayır halkı tarafından
dakikalarca ayakta alkışlandı.

Konserlerin üçüncüsü ise 20
Ağustos Çarşamba günü Eskişe-
hir’in Sivrihisar ilçesindeki tari-
hi kilisede gerçekleştirildi.

22 Ağustos tarihinde Eskişe-
hir’in İnönü ilçesinde gerçekleş-
tirilecek “İnönü Savaşları” te-
malı konserin ardından, 26
Ağustos tarihinde Afyon Koca-
tepe’de, Atatürk’ün taarruz em-
rini verdiği yer ve saatte “Taar-
ruz Konseri” verilecek. 28 Ağus-
tos tarihinde Kütahya’nın Çavdar-
hisar ilçesi yakınlarındaki Aizanoi
Zeus Tapınağı’nda verilecek kon-
ser, turnenin diğer önemli bir aya-
ğını oluşturacak. 50. Yıl Kutlama
Konserleri’nin sonuncusu ise 30
Ağustos tarihinde Eskişehir’in Mi-
halıcçık ilçesinde verilecek “Zafer
Bayramı Konseri” olacak.

ASO’yla 50.
Yıl coşkusu

Şu ana kadar

üniversitemiz web

sitesinde

yayınlanan bildiri

sayısı 480’i buldu.

Bu sayı günden

güne artış

gösteriyor.
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� Üniversitemiz spor tesislerinden
vaktim oldukça yararlanıyorum. Öğ-
rencilere uygun bir ücret karşılığı bu
hizmetin verilmesi ve tesislerin temiz
olması memnuniyet verici. Ancak
yüzme havuzumuz için maalesef aynı
şeyi söyleyemeyeceğim. Bence havu-
zumuz yeterince temiz değil. Dışarı-
dan çok fazla insan geldiği için öğ-
renciler havuzdan yararlanmakta zor-

lanıyor. Haftada en fazla iki saat kullanabiliyoruz. Bu sorunla-
rın düzeltilmesi tesislerin öğrenciler tarafından daha fazla ter-
cih edilmesini sağlayacaktır.

� Kampusümüzün her alanda olduğu
gibi spor alanında da olanakları ol-
dukça gelişmiş durumda. Tenis kort-
ları, yüzme havuzu gibi pek çok imkan
sunuluyor bizlere. Ben üniversitemi-
zin spor tesislerinden vakit darlığın-
dan dolayı faydalanamıyorum maale-
sef. Ancak faydalanan arkadaşlarım
var. Onlardan duyduğum kadarıyla

yüzme havuzunda devam zorunluluğu varmış. Devamsızlık du-
rumunda sıra bekleyerek kazandığınız hakkı kaybediyormuş-
sunuz. Bence bu oldukça kötü.

� Üniversitemizin yüzme havu-
zundan yararlandım. Havuz dı-
şında da öğrencilere sağlanan
pek çok imkan olduğunu biliyo-
rum. Bence en güzeli bu olanak-
lardan çok cüzi rakamlarla ya-
rarlanıyor olmamız. Ücretlerin
düşük olması öğrencileri kulla-
nıma teşvik ediyor. Tesislerin
kampus içerisinde olması da ay-
rı bir kolaylık. Derslerden arda kalan zamanlarımızda ya-
rarlanabiliyoruz böylece. Hazır fırsat varken herkes spor
tesislerinden yararlanmalı.

Ayşe Senkoş İletişim Bilimleri Fakültesi

� Üniversitemizin öğrencileri-
ne sağladığı en önemli olanak-
lardan biri de spor tesisleri. An-
cak gerek derslerimin yoğunlu-
ğu, gerekse de tesislerdeki do-
luluk sebebiyle yararlanamıyo-
rum maalesef. Bölünmüş saat-
ler oldukça az ve tesislerde sa-
yı sınırlaması var. Bu nedenle

gelen öğrenciler bazen kapıdan çevriliyor. Üniversitemiz-
de ilgili öğrencilerin dışında tesislerden yararlanıldığını
bilen kişi sayısı oldukça az. Bu konuda öğrencilerin bilgi-
lendirilmesi gerektiğini düşünüyorum.

� Üniversitemizin spor tesisle-
rinden faydalanamıyorum
açıkçası. Yoğun ders progra-
mım bunun başlıca nedeni.
Maalesef kendimize ayıracak
pek fazla vaktimiz kalmıyor.
Tek yapabildiğim okula gidip
gelirken yürümek ne yazık ki.
Aslında kısıtlı zamanımdan bir

kısmını spor için ayırabilsem her açıdan bana faydası
olacağını da biliyorum. Her ne kadar ben yararlanamıyor
da olsam şu kadarını söyleyebilirim. Üniversitemizin
sunduğu imkanlar gerçekten iyi.

� Üniversitemizin spor tesislerinden
faydalanmaya çalışıyorum ancak tes-
islerin tam olarak hizmet verebildiği-
ni düşünmüyorum. Basketbol sahası
örneğin, her zaman açık değil. Sabah
saatlerinde açık olması biz öğrenciler
için daha iyi olacaktır. Yüzme havu-
zunda da benzer bir sorun yaşanıyor.
Saatler çok sınırlı. Kullanım ücretleri
çok uygun da olsa sıra alabilmek çok büyük bir problem. Öğ-
rencilerin spor faaliyetlerine katılımının yeterince teşvik edildi-
ğini düşünmüyorum.

� Okumakta olduğum bölüm ge-
reği sportif aktivitelere ihtiyaç
duymaktayım. Maalesef üniversi-
temiz spor tesislerinden yeterince
yararlanamıyorum. Aslında tesis-
lerimiz oldukça gelişmiş durum-
da. Ancak mevcut tesislerden sı-
nırlı şekilde yararlanabiliyoruz.
Örneğin yüzme havuzundan ya-

rarlanmak isteyenler yoğunluk nedeniyle zaman sıkıntısı ya-
şıyorlar. Bu sıkıntıların giderilmesi gerektiğini düşünüyo-
rum.

� Üniversitemizin spor tesislerin-
den etkili bir şekilde faydalanabili-
yorum. Okumakta olduğum bölüm
Beden Eğitimi ve Spor Yüksek
Okulu’na yakın olduğu için şanslı-
yım sanırım. Bence spor tesisleri ile
ilgili yeterince tanıtım yapılmıyor.
Tesislerimiz çok güzel ve temiz.
Ancak pek çok kişi haberdar değil.

Bu konuda sıkıntı yaşayan arkadaşlar olduğunu biliyorum.
Ben tüm aktivitelerden haberdar olabiliyorum.

� Derslerim çok yoğun oldu-
ğundan üniversitemizin spor
tesislerinden yararlanamıyo-
rum. Aslında bize sunulmuş
olan bu olanaklardan faydalan-
mayı çok isterdim. Diğer yan-
dan arkadaşlarımdan duydu-
ğum kadarıyla tesislerde ciddi
bir yoğunluk yaşanıyormuş.
Özellikle yüzme havuzuna kayıt bile sıra ile yapılıyormuş.
Sanırım derslerden fırsat bulsam bile tesislerden yarar-
lanmak zor olacak. Yine de bu olanaklardan yararlanma-
yı denemek lazım bence.

Oğulcan Özgen EMYO

Yasemin Çağlar Açıköğretim Fakültesi

Murat Can İmre Hukuk Fakültesi

Cenk Verdi Devlet Konservatuvarı

� Spor tesislerinden yeteri kadar
faydalanmıyorum. Hem yeteri ka-
dar tanıtım yapılmıyor hem de
kontenjan sorunu yaşanıyor. Ayrı-
ca bu alanların kullanımının ders
saatleri ile çakışıyor olması diğer
bir sorunumuz. Arkadaşlarımdan
İki Eylül Kampusü’ndeki spor salo-
nunun daha iyi olduğunu duydum.

Oradaki spor tesislerinden yararlanmak isteyenler için servis
konabilirse iyi olur diye düşünüyorum.

Selahatttin Şengül Edebiyat Fakültesi

Melike Tiryaki Eczacılık Fakültesi

� Spor tesislerinden faydalanıyo-
rum. Ancak bazı zorluklar yaşamı-
yor da değiliz. Yüzme havuzunda
sıra bekleyip kayıt yaptırabilmek
büyük sorun. Kontenjanın yetersiz
olduğunu düşünüyorum. Haftada
iki gün için birer saat çok yetersiz
bir zaman dilimi. Yüzme havuzu-
nun kullanım saatleri de biz öğren-
ciler için elverişsiz. Ders saatlerimizle çakışıyor. Öğretim üye-
lerimize ayrılan saatler nedeniyle biz faydalanamıyoruz. Aynı
şekilde spor salonunu da kısıtlı kullanabiliyoruz. İki aydır ka-
yıt yaptırabilmek için uğraşıyorum. Bu sorunlara bir çözüm bu-
lunmasını diliyoruz.

Suzan Kutlay Fen Fakültesi

Hasan Sarı Mühendislik Mimarlık Fakültesi

� Spor tesislerinden faydalanmı-
yorum. Böyle bir imkan varken ya-
rarlanmıyor olmamın temel sebebi
ders saatlerimle çakışması ve bu-
nun dışındaki zamanımı dinlenmek
için ayırmak istemem. Tesislerden
faydalanan arkadaşlarım var ve ol-
dukça memnunlar. Ücretlerin çok
uygun olduğunu duymuştum. Tes-
islerin temiz olduğunu da biliyo-
rum. Sanırım bu biraz kişiden kaynaklanan bir durum. Aynı za-
manda öğrencilerin spor tesislerinin bize sunduğu olanaklar
konusunda bilgilendirilmesi de gerekiyor.

Kemal Kılınç Turizm ve Otel İşletmeciliği

Ayşe Ada İktisadi ve İdari Bilimler Fakültesi

� Üniversitemizin spor tesislerinden
yararlanmıyorum ama yararlanmak
isterdim. Tesislerde öğrencilerden
alınan ücretin çok düşük olduğunu
duymuştum. Zaman yaratabilsem ae-
robiğe katılmak isterdim. Kampus dı-
şındaki spor merkezlerinin fiyatları
çok yüksek ve ulaşım sorunlu. Üni-
versitenin spor salonu ise hem fiyat

olarak uygun hem de yakın. Spor salonunda dans kursu oldu-
ğunu da duydum. Bu tip kursların hem yararlı hem de eğlence-
li olduğunu düşünüyorum. Zamanım uygun olsaydı kesinlikle
gitmek isterdim.

Ayşegül Sezer ESYO

Merve Şenoymak Güzel Sanatlar Fakültesi

� Üniversitemizin spor tesislerinin
burada okumakta olan tüm öğrenci-
lere yetecek kapasitede olduğunu
düşünmüyorum. Özellikle halı saha
ve kondisyon salonunu yetersiz bulu-
yorum. Öğrenci olarak bizler spor
faaliyetlerine istediğimiz zaman katı-
labilmeliyiz. Ancak maalesef halı sa-
hada sıra problemi yaşanıyor. Belirli
bir gün verilmesine rağmen öğrenciler bu hizmetten faydalana-
mıyor. Spor salonumuzun ise küçük olduğunu düşünüyorum.
Eğer bu hizmetler öğrencilere yetecek kapasiteye ulaştırılabi-
lirse, hepimiz daha sağlıklı bireyler olabiliriz.

Mehmet Erolur Eğitim Fakültesi

Üniversitemizin
spor

tesislerinden
faydalanıyor
musunuz?


